
Valgudtalelse Claus Kjeld Jensen 

Jeg er i det daglige direktør for Vardemuseerne, der driver syv udstillingssteder og tre 

naturformidlingsenheder her i Vestjylland. Jeg tror grundlæggende på, at museer har noget godt og vigtigt 

at bidrage med til samfundet, og jeg tror på museumsmangfoldighed: det danske museumslandskab er 

stærkt, fordi vi har så mange og så forskellige museer, der dækker landet i et broget men tætvævet og 

sammenhængende tæppe af museer, der giver mulighed for at dække ethvert tænkeligt emne til enhver 

tænkelig målgruppe. 

Jeg tror også på, at vi i al vores forskellighed har brug for en stærk interesseorganisation, der kan sikre den 

politiske interessevaretagelse, så museernes rammevilkår bliver bedst mulige – og så også det politiske 

Danmark får øjnene op for de muligheder, museerne rummer for samfundet. Men det danske 

museumslandskab har været under enorm forandring de seneste ti år – og er det fortsat. Derfor er der også 

brug for at ODM udvikler sig, så det både kan sikre den bedste interessevaretagelse og den bedste 

repræsentation af det brogede museumslandskab. 

Efter gennem snart mange år at have haft plads som suppleant i ODMs bestyrelse, blev jeg i 2022 valgt ind i 

ODMs bestyrelse og blev efterfølgende valgt til formand. Jeg har været glad for det første travle år i 

bestyrelsen og vil gerne fortsætte arbejdet der. Jeg stiller genopstiller derfor ved årets generalforsamling. 

Venlig hilsen 

Claus Kjeld Jensen 

 


